
2025D24921 Verslag houdende een lijst van vragen

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een
aantal vragen voorgelegd aan de aan de Minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport over de Aanbieding van het rapport Resultaten
verantwoordingsonderzoek 2024 bij het Ministerie van Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport (Kamerstuk 36 740 XVI, nr. 2).

De voorzitter van de commissie,
Mohandis

Adjunct-griffier van de commissie,
Sjerp
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Nr Vraag

1 Wat gaat de u doen om het Aanvullend Zorg- en Welzijnsakkoord
(AZWA) overzichtelijker te maken dan het Integraal Zorgakkoord
(IZA)? Zodat het ook voor Kamerleden makkelijker wordt om dit
akkoord te controleren?

2 Kunt u uiteenzetten hoe de € 25 miljoen wordt besteed voor de
grotere buffervoorraden? Dit ook in samenhang met de conclusie
dat «niet vast te stellen is of de voorraadverplichting werkt».

3 In het Onderzoeksrapport «Voortgang en randvoorwaarden
implementatie verbeterprogramma financiële beheersing VWS»,
wordt benoemd dat producten niet geëvalueerd worden, waarom
niet? Betrokkenen uit de werkgroep gaven aan dat zij inzicht misten
in de effectiviteit van de uitgevoerde werkzaamheden, hoe kan dit?

4 Het Onderzoeksrapport «Voortgang en randvoorwaarden imple-
mentatie verbeterprogramma financiële beheersing VWS» laat zien
dat er maar beperkt financiële kennis aanwezig is binnen het
Ministerie van VWS, met als belangrijkste oorzaak de hoge ervaren
werkdruk en het hoge verloop van medewerker, wat is hier
inmiddels aan gedaan? Hoe wordt de financiële kennis binnen het
Ministerie van VWS gewaarborgd?

5 Het Onderzoeksrapport «Voortgang en randvoorwaarden imple-
mentatie verbeterprogramma financiële beheersing VWS»
concludeert dat een overzicht van financiële werkzaamheden
ontbreekt en dat instructies worden gemist. Wat wel is opgesteld
door Financiële Economische Zaken (FEZ) sluit niet altijd aan op de
praktijk. Hoe kan dit? Wat is de stand van zaken en wat zijn de
verbeterplannen?

6 Hoe wordt gewaarborgd dat het voor medewerkers van het
Ministerie van VWS duidelijk is wat er VWS-breed is afgesproken
als het gaat om financieel beheer?

7 Uit het Onderzoeksrapport «Voortgang en randvoorwaarden
implementatie verbeterprogramma financiële beheersing VWS»
blijkt dat VWS-breed financieel beheer minder belangrijk gevonden
wordt dan het maken van beleid. Hoe kan het zo zijn dat er geen
prioriteit gegeven wordt aan het financieel beheer wanneer men
met publiek geld werkt?

8 Financiële Economische Zaken (FEZ) wordt gezien als eigenaar van
het financieel beheer, maar FEZ spreekt daarentegen het midden-
management niet aan op het gevoerde financiële beheer, valt
hieruit te concluderen dat er eigenlijk geen controle is op de
verantwoording waar de publieke gelden precies aan uitgegeven
worden?

9 Waarom kijkt FEZ pas aan het einde van het proces mee naar
potentiële risico’s?

10 In het interim-auditrapport over Ministerie van VWS heeft de
Auditdienst over het financieel beheer vanuit de controle geconsta-
teerd dat het nog niet mogelijk is om te kunnen steunen op
financiële kernprocessen, zoals inkoop, subsidies, bijdragen,
bekostiging en inkomensoverdrachten, hoe kan dit zo zijn? Wat is
er inmiddels gedaan ter verbetering hiervan?

11 Bij wie ligt het eigenaarschap voor de interne processen, de
inrichting van de organisatie en het onderkennen van de key-
controls in de processen die ten grondslag liggen aan het
financieel beheer van het Ministerie van VWS?
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12 Uit het interim-auditrapport VWS blijkt dat de ADR (Auditdienst
Rijk) concludeert dat bij het verstrekken van nieuwe subsidies qua
gehanteerde subsidievoorwaarden vaak wordt afgeweken van de
norm, zoals is vastgelegd in de Kaderregeling subsidie VWS,
waarom wordt er afgeweken van deze kaderregeling? Hoe wordt
dit verantwoord?

13 Waarom zijn bij het Ministerie van VWS de inkopen verdeeld over
verschillende systemen en interne mappenstructuren?

14 Hoe wordt bij het Ministerie van VWS gewaarborgd dat het voor
directies altijd mogelijk is in één keer het volledige inkoopdossier
te reproduceren?

15 Hoe gaat u extra inzetten op gezondheid en brede welvaart als het
gaat over schone lucht en schone omgeving?

16 Hoe gaat u extra inzetten om de lage ervaren brede welvaart onder
jongeren te verbeteren?

17 hoe gaat u inzetten op maatregelen die werken om de gezond-
heidszorg houdbaar te houden? De Algemene Rekenkamer
concludeert dat dit momenteel nog onduidelijk is, kunt u dit verder
toelichten?

18 Hoe kunt u de Kamer garanderen dat het nieuwe inkoopbeheer in
2025 leidt tot financiële processen die op orde zijn? Welke inzet en
aandacht van iedereen, van medewerker tot directeur kunnen we
van u verwachten in 2025?

19 De Algemene Rekenkamer geeft aan dat de voorraadverplichting
voor medicijnen waarschijnlijk niet gaat zorgen voor minder
tekorten in de apotheek, en dat de Minister de voorraden ook niet
goed kan controleren. De Minister weet hierbij ook niet hoe groot
de tekorten voor de patiënten zijn. Op welke manier zal hiermee
aan de slag gegaan worden, zodat de medicijnvoorraden groot
genoeg zijn en u hier ook beter zicht op heeft?

20 Hoe gaat u ervoor zorgen dat er inzicht en controle is op de
verplichte medicatie voorraden?

21 Hoe bestaat het dat u niet weet hoe groot de medicatietekorten
voor patiënten zijn? Hoe wordt gewaarborgd dat dit wel te allen
tijde inzichtelijk is?

22 Hoe komt het dat in 2024 financieel beheer, subsidiebeheer en
inkoopbeheer onvolkomenheden zijn geconstateerd? Wat gaat u
hieraan doen?

23 Hoe kunt u eraan bijdragen om brede welvaart bij met name
jongeren te verbeteren?

24 Wanneer worden de brede welvaart en Sustainable Development
Goals (SDG’s) per ministerie gekoppeld aan beleid?

25 Hoe zou verklaard kunnen worden dat in Nederland in 2024
mannen gemiddeld 63,5 jaar in goede gezondheid leven en
vrouwen 62 jaar? Hoe zou het verschil tussen mannen en vrouwen
verklaard kunnen worden?

26 Welke concrete maatregelen worden er ingezet door dit kabinet om
de gezondheidsverschillen op basis van inkomen tegen te gaan?

27 Wat is momenteel de gemiddelde wachttijd voor mensen met
complexe psychische problemen?

28 Wat was de deeltijdfactor in de zorg in 2024, uitgesplitst per
zorgdomein? En wat is hier de verwachting voor in 2025, 2026 en
2027?

29 Kunt u alsnog een overkoepelend beeld van de IZA-acties naar de
Kamer sturen? Zo nee, hoe komt dat dan?

30 Welke mogelijkheden zijn er om structureel te borgen dat er
voldoende financiële middelen beschikbaar zijn voor de opleidin-
gen wijkverpleging?
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31 Hoe beoordeelt u de toegankelijkheid van genderzorg in Nederland
op dit moment?

32 Wat gaat u doen met de constatering van de Algemene Rekenka-
mer dat de Kamer ondanks aangenomen moties te weinig grip
heeft of de projecten van IZA wel rechtstreeks voor mensen
merkbaar zijn (conform motie Bushoff)? Welke concrete acties
kunnen we van u verwachten voor de brief van zomer 2025?

33 Wat gaat u doen om de grip van de Kamerleden op de resultaten
van het IZA makkelijker te maken?

34 Hoe wordt er omgegaan met de kritiek van de Algemene Rekenka-
mer op de maatregel medicijnvoorraden, die volgens het instituut
waarschijnlijk niet effectief is? Bent u voornemens maatregelen te
nemen om de verplichte voorraden beter te controleren? Is de
maatregel wat u betreft doelmatig?

35 Hoe gaat u ervoor zorgen dat de controle op de verplichte
voorraad wordt verbeterd?

36 Wat is volgens u de definitie van een medicijntekort?
37 Welke oorzaken ziet u voor de toegenomen hoeveelheid ernstige

geneesmiddelentekorten?
38 Wat vindt u van de aanbeveling van de Algemene Rekenkamer om

de maatregel tot voorraadverplichting te intensiveren als de
conclusie dat niet kan worden vastgesteld of dit werkt?

39 Hoe verklaart u dat het Uitgavenplafond Zorg (UPZ) met € 25
miljoen is verhoogd voor buffervoorraad, terwijl vervolgens de
verplichting dit werd verlaagd?

40 Hoe gaat u in de toekomst vaststellen of de voorraadverplichting
van medicatie werkt?

41 Wat is uw reflectie op het oordeel «zorgelijk» als het gaat om de
behaalde beleidsresultaten op het gebied van medicijnvoorraden?

42 Kunt u aangeven wat de verwachte regeldruk is bij de 3 aanbeve-
lingen met betrekking tot de voorraadverplichting/
medicijntekorten?

43 In hoeverre verwacht u dat aanbeveling 1 nog nodig is als
aanbeveling 2 en 3 goed worden opgevolgd en uitgevoerd?

44 De resultaten van de voorraadverplichting tegen medicijntekorten
wordt beoordeeld als zorgelijk, welke concrete acties tot verbete-
ring zet u in?

45 Welke stappen gaat u zetten om de bouw van ouderenwoningen
en het zicht daarop te verbeteren naar aanleiding van het harde
oordeel van de Algemene Rekenkamer op dit punt?

46 In hoeverre is de € 388 miljoen die beschikbaar is gesteld voor het
bijdragen aan de bouw van betaalbare en sociale geclusterde- en
zorggeschikte huurwoningen voor ouderen voldoende, gelet op de
grote vraag en tekorten? In hoeverre worden met deze gelden ook
woningen gerealiseerd voor ouderen met een beperking?

47 Welke concrete maatregelen gaat u ondernemen om erop toe te
zien dat er voldoende huisvesting is voor ouderen met een
beperking?

48 De Algemene Rekenkamer geeft aan dat de doelstelling, van de
Minister van VRO in samenwerking met de Minister van VWS, om
290.000 woningen geschikt voor ouderen te bouwen tot en met
2030 waarschijnlijk niet gehaald gaat worden. Welke maatregelen
gaat u nemen om toch te voldoen aan deze doelstelling, ook met
het oog op het maatschappelijk belang?

49 Wat is uw reactie op de conclusie van de Algemene Rekenkamer
dat de zorgen die de Rekenkamer uitte over de staat van de
jeugdbescherming in het rapport Georganiseerde Onmacht uit
2023 nog niet zijn weggenomen?
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50 Welke opvolging heeft u gegeven aan de conclusies en aanbevelin-
gen van het rapport Georganiseerde Onmacht van de Algemene
Rekenkamer uit 2023 over de rol van de rijksoverheid bij de
jeugdbescherming?

51 Hoe staat het met de opvolging van de inhoudelijke conclusies en
aanbevelingen van het rapport van de Commissie-Van Ark? Wat
heeft u al gedaan en wat gaat u nog doen?

52 Hoe gaat u verder met het Toekomstscenario kind- en gezinsbe-
scherming aangezien er in de Voorjaarsnota geen ruimte is
gevonden voor de transitiekosten die bij dit Toekomstscenario
horen? Kan de uitvoering van het Toekomstscenario nog doorgang
vinden zonder geld voor deze transitiekosten? Zal dit de proeftui-
nen en de oprichting van regionale veiligheidsteams raken?

53 Hoe gaat u het subsidiebeheer verder verbeteren? Welke acties
neemt u daartoe en welk tijdspad hoort daarbij?

54 Hoe komt het dat staatssteunrisico’s niet of niet op tijd worden
gemeld bij de Europese Commissie?

55 Wat gaat u doen om het inkoopbeheer verder te verbeteren?
56 Welke prestatie-indicatoren hanteert het Ministerie van VWS voor

het meten van voortgang in het nieuwe inkoopsysteem?
57 Hoeveel aanbestedingen zijn in 2024 buiten de reguliere procedu-

res om uitgevoerd, en waarom?
58 Waarom ontbreekt nog steeds een gedegen businesscase over het

project PALLAS? Kan de Kamer deze binnenkort alsnog verwach-
ten? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet?

59 Hoe garandeert u dat met de uiteindelijke opbrengsten van
PALLAS, de leningen die tot dan toe verstrekt zijn terugbetaald
kunnen worden?

60 Welke afweging maakt u bij het vaststellen van het definitieve
ontwerp van PALLAS tussen het belang van toekomstbestendige
productie van medische isotopen, en de daarvoor benodigde
financiële middelen van de rijksoverheid? Welke afwegingen zijn
hierin bepalend?

61 Hoe houdt u toezicht op de kwaliteit van de kostenramingen die bij
de besluitvorming gebruikt worden? Hoe zorgt u ervoor dat de
kostenramingen niet uit de hand lopen? Is er en limiet?

62 Welke zeggenschap en keuze-opties heeft u als in de toekomst de
kosten (veel) sterker stijgen dan bij de start van de bouw voorzien
was? Is dit voldoende of is hier meer voor nodig? Zo ja, wat zou
nodig zijn?

63 Kan een uitsplitsing worden gegeven van de € 579,5 miljoen
waarvan in 2024 niet vaststaat of het volgens de regels is besteed,
inclusief welke posten hier precies onder vallen en welke maatre-
gelen worden genomen om deze onzekerheid structureel terug te
dringen?

64 Hoe gaat u de Kamer informeren over verandering in het monitor-
proces over het IZA? Is dat nu met de vijf kernmonitor indicatoren?

65 Kan alvast inzicht worden gegeven in de indicatoren die onderdeel
zijn van de nieuwe kwartaalrapportage?

66 Wordt er in de komende IZA-rapportage ook een financiële
doorrekening opgenomen van doelmatigheid en resultaat?

67 Waarom ontbreekt een samenhangend beeld over de IZA-
voortgang? Hoe bewaakt het Ministerie van VWS of de doelen
worden gehaald?
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68 De Algemene Rekenkamer concludeert dat bij de informatievoor-
ziening aan de Kamer over het IZA een overkoepelend beeld van
de resultaten van de onderliggende acties ontbreekt, hoe gaat de
Minister dit verbeteren en voorkomen dat dit bij het AZWA weer
gebeurt?

69 Hoeveel medicijnvoorraden zijn feitelijk fysiek opgeslagen in
Nederland? Hoe vaak zijn deze voorraden gecontroleerd?

70 Hoeveel tekorten zijn in 2024 daadwerkelijk vermeden door de
verplichte buffervoorraad?

71 Worden de gegevens over voorraadniveaus openbaar gemaakt en
gedeeld met apothekers/patiëntenorganisaties?

72 Hoe vaak is de Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) in 2024
overgegaan tot handhaving op de voorraadverplichting?

73 Kan worden aangegeven wanneer het subsidiebeheer niet meer
als «onvolkomenheid» zal worden gekwalificeerd?
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